
 

 

 
 
 
 
Nr. 100/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 20 martie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 1 reprezentant ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, lipsind: 
Comăneci Liviu-Vasile, Kiss-Bartha Annamária, Kondor Ágota, Sipos Dóra-Viola, Vajna 
László, Vargha Fruzsina, Miklos András. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 411/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba viceprimarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu 
Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Bună ziua. Prima dată 
începem cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Se pare, că suntem statutari. Avem trei puncte pe care ar trebui să le 
discutăm azi. Are cineva propuneri la Diverse? Bine, atunci să aprobăm Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.”
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 11 voturi pentru, 4 consilieri lipsind de la vot (Debreczeni László, 
Ferenczy Ágnes-Kanilla, Kádár Imola, Keresztes László), Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Înainte de a intra în 
dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 



 

 

57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor 
consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea 
situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe 
care-l au în problema respectivă. Sunt asemenea situații?” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „D-le președinte, sunt 
Debreczeni László și scuze pentru înârziere, sunt prezent.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Eu nu particip la deliberarea și 
votarea punctului 2, Zsigmond József.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Bine, Jóska, mulțumesc 
frumos. Putem începe prezentarea proiectelor de hotărâri.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
şi completării Contractului de delegare nr. 4/2009 a gestiunii serviciilor publice de 
salubrizare a localităților membre ale Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ECO 
SEPSI”, încheiat cu TEGA SA, Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Am modifica cu un act 
adițional contractul de delegare încheiat cu TEGA SA. Din trei motive am modifica acest 
contract. Primul ar fi, că se va introduce colectarea separată a deșeurilor bio în Chilieni și 
Coșeni și deoarece acesta este un efort material pentru Tega am majora tariful de transport 
lunar în așa fel, încât să fie la nivelul orașului, deci ar fi 15 lei/persoană. Al doilea este 
faptul că, municipalitatea a cumpărat două mașini speciale și accesorii aferente acestora, pe 
care am dori să le predăm societății, de aceea se modifică lista bunurilor. Aceste două 
mașini și accesoriile sunt în valoarea de 2.198.525 lei. Acesta fiind motivul pentru care a 
fost supusă dezbaterii publice cu procedura de urgență, deoarece expiră acest așa numit 
număr de îmatriculare roșu al autovehiculelor, iar Tega SA va putea obține taloanele de 
înmatriculare după ce acestea au fost predate lor. Respectiv datorită acestor mașini, dar nu 
numai, suprafețele curățate de Tega în oraș se modifică, adică se vor majora, astfel, se vor 
mări mai ales suprafețele pentru curățarea zăpezii de iarnă și stropirea străzilor și 
trotuarelor.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Deoarece avem doar trei puncte, vă rog să le votăm pe rând.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Scuze, dar s-a întrerupt legătura 
între timp. Despre ce votăm?” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Despre punctul 1.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord. Mulțumesc.” 



 

 

 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Ferenczy Ágnes-
Kanilla), HOTĂRÂREA NR. 90/2023. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 241/2013 privind instituirea Normelor de bună gospodărire pe 
teritoriul municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Am dori modificarea 
hotărârii 241 din 2013, care a mai fost modificată ulterior, care se referă la normele de 
bună gospodărire orașului. Ultima dată din păcate am făcut o greșeală și din nefericire am 
luat de la asociațiilor de proprietari sarcina de întreținere a spațiilor verzi, mai ales în ceea 
ce privește procedura de tăierea și toaletarea arborilor, astfel am corecta acest lucru, în așa 
fel, încât Asociațiile de proprietari pot solicita acordul pentru tăierea și toaletarea arborilor 
din jurul blocurilor, lucru pe care o pot face în cazul copacilor nepericuloși. Pot face acest 
lucru cu acordul Direcției generală de gospodărire comunală și a Administrației Fondului 
pentru Mediu. În cazul zonelor verzi, unde sunt copaci periculoși și care nu se află în jurul 
blocurilor, respectiv și cele din jurul blocurilor va decide Direcția generală de gospodărire 
comunală, desigur și aici trebuie solicitat avizul Administrației Fondului pentru Mediu. 
După ce s-a constatat faptul că copacul este periculos lucrarea va fi efectuată de un agent 
economic, o societate. Intenția noastră este, ca la o ședință următoare să aprobăm, ca 
societatea noastră, Sepsi Protect va tăia copacii considerați periculoși. Pentru acest lucru nu 
este necesar inițiativa Asociației de proprietari, pentru că va fi constatată de specialiști și 
societatea noastră va efectua.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Are 
cineva observații, propuneri? Dacă nu, atunci să votăm despre punctul 2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
punctul 2.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 
2.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Kádár Imola), 1 
consilier nu participă la deliberare și la vot (Zsigmond József), HOTĂRÂREA NR. 
91/2023. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării anexei HCL nr. 581/2022 privind încadrarea pe zone fiscale a intravilanului 
municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „La rugămintea primarului 
Antal Árpád eu voi prezenta și acest punct. Am modifica tabelul privind încadrarea pe 
zone fiscale. Având în vedere faptul că niște străzi, sau porțiuni de străzi nu ar trebui să fie 



 

 

clasate în acea zonă în care au fost încadrate prima dată, astfel străzile Albert Álmos, Gaál 
Sándor casele cu nr. 1-18, 20-31, prelungirea străzii Izvorului între nr. 23-57, nr. 38-58 și 
Moldovan Nicolae nu au fost încadrate corect, propunem ca aceste 4 străzi, sau porțiuni de 
străzi, să fie încadrate în categoria ”D”. 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
observații, propuneri? Dacă nu, să votăm.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
punctul 3.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord și eu.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 3.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 3.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 92/2023. 
 Domnul președinte de șerdință JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Nemaifiind alte puncte. 
Mulțumesc frumos pentru prezență. Vă doresc o zi foarte frumoasă tuturor. La revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 martie 2023. 
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